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P R O T O K Ó Ł  NR   XL/10 
Z PRZEBIEGU OBRAD RADY GMINY STARE BABICE 

w dniu 29 kwietnia 2010r. 
 
 
 
 
 
Miejsce obrad:  Sala Konferencyjna budynku komunalnego  

w Starych Babicach przy ul. Rynek 21  
Przewodniczący obrad: Przewodniczący Rady Gminy Henryk Kuncewicz   
Rozpoczęcie obrad:  godz. 15:00 
Zakończenie obrad: godz. 20:00 
 
W sesji uczestniczyli: 
1. Radni     wg listy obecności  
2. Krzysztof Turek    Wójt Gminy  
3. Wiesława Wojtachnio   Sekretarz Gminy  
4. Irena Sotomska    Skarbnik Gminy  
5. Alicja Napurka  Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej  
6. Adolf Jarkowiec Kierownik Zespołu Obsługi Finansowej Oświaty  
7. Paweł Turkot Prezes Gminnego Przedsiębiorstwa 

Komunalnego „Eko-Babice” Sp. z o. o 
8. Agata Zawadzka-Kowalska Radca Prawny 
9. Sołtysi i goście  wg listy obecności  
 
 
 
 
1. Otwarcie sesji 
 
Przewodniczący Rady Gminy Stare Babice otworzył obrady XL sesji Rady Gminy Stare 
Babice, stwierdzając iż w sesji uczestniczy 13  radnych, co stanowi quorum, przy którym rada 
gminy może obradować i podejmować uchwały.  
Powitał gości, sołtysów i radnych.  
 
2. Przedstawienie porządku obrad  
3. Rozpatrzenie wniosków w sprawie zmiany porządku obrad  
 
Przewodniczący rady gminy poinformował, że radni otrzymali proponowany porządek obrad.   
W związku z ustaleniami na wspólnym posiedzeniu komisji złożył wniosek o rozszerzenie 
porządku obrad polegający na zmianie punktu „Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie 
sprzedaży w drodze przetargu nieruchomości położonych we wsi Latchorzew oraz Lipków 
stanowiących własność gminy” na dwa punkty:  
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1) rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie sprzedaży w drodze przetargu nieruchomości 
położonej we wsi Latchorzew stanowiącej własność gminy 
2) rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie sprzedaży w drodze przetargu nieruchomości 
położonej we wsi Lipków stanowiącej własność gminy   
 
Przewodniczący rady gminy poddał pod głosowanie swój wniosek. 
 
Wniosek został przyjęty jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 13 radnych.  
 
Następnie Przewodniczący rady gminy zaproponował aby uchwały otrzymały kolejno numery 
13 i 14 w porządku obrad. Spytał czy są inne wnioski do zmiany porządku? 
 
Nie zgłoszono innych wniosków do zmiany porządku obrad, w związku z tym 
Przewodniczący rady gminy poddał pod głosowanie porządek obrad ze zgłoszoną zmianą. 
 
Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 13 
radnych.  
 
Porządek obrad przedstawia się następująco:  
1. Otwarcie sesji. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Rozpatrzenie wniosków w sprawie zmiany porządku obrad. 
4. Przyjęcie protokółu z XXXIX sesji Rady Gminy. 
5. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 
6. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
7. Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej za rok 2009, 

a) podjęcie uchwały. 
8. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Statutu 

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Starych Babicach. 
9. Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu gminy Stare Babice za rok 2009, 

a) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej dotyczącej sprawozdania z 
wykonania budżetu, 

b) odczytanie wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia  absolutorium dla 
Wójta Gminy, 

c) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o przedłożonym przez Komisje 
Rewizyjną wniosku o udzielenie  absolutorium dla Wójta Gminy, 

d) dyskusja nad sprawozdaniem z wykonania budżetu, 
e) głosowanie nad absolutorium – podjęcie uchwały.   

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia  taryf dla zbiorowego 
zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków  na okres od 1 czerwca 2010r 
do 31 maja 2011r. 

11.  Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie dopłat do taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w 
wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków. 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zmiany nazwy i statutu 
jednostki budżetowej gminy Stare Babice działającej pod nazwą Zespół Obsługi 
Finansowej . 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie sprzedaży w drodze przetargu nieruchomości 
położonych we wsi Latchorzew oraz Lipków stanowiących własność gminy. 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę Statut Gminy. 
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15. Sprawozdanie z pracy Komisji Statutowej. 
16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zbycia przez Gminę Stare Babice udziałów 

Spółki pod firmą: ECO-PARTNERS Sp. z o.o. z siedzibą w Starych Babicach. 
17.  Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę Statut przedszkola w Bliznem 

Jasińskiego. 
18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Stare Babice na rok 

2010. 
19. Interpelacje, zapytania radnych. 
20. Wolne wnioski i informacje. 
21. Zakończenie obrad.  
 
4. Przyjęcie protokółu z XXXIX sesji Rady Gminy 
 
Przewodniczący rady gminy poinformował, że radny Jerzy Piętocha zgłosił na piśmie uwagi 
do protokółu. Uwagi radnego dotyczą rozszerzenia wystąpień jego, Wójta oraz mojego. Po 
ponownym wysłuchaniu nagrania, protokół został zmieniony, radni otrzymali zmienione 
strony z wypowiedziami. Zaznaczył, że w projekcie protokółu były streszczenia wypowiedzi, 
obecny kształt protokółu w zakresie zgłoszonych uwag jest wiernym odzwierciedleniem 
całości wypowiedzi radnego, wójta i mojej. Inne uwagi nie wpłynęły w związku poddał 
protokół pod głosowanie.  
 
Radni jednogłośnie w głosowaniu jawnym przyjęli protokół z XXXIX sesji rady gminy, przy 
obecności 13 radnych.  
 
Wójt stwierdził, że uwagi radnego dotyczą jego wypowiedzi, powiedział, że bardzo często 
ubolewa nad tym, że używa skrótów myślowych albo niezbyt precyzyjnych określeń. Uwaga  
dotyczyła możliwości występowania radnego w imieniu gminy. Podkreślił, że miał na myśli 
kwestie, że radny nie może występować w imieniu rady, ani gminy, ani wójta, może 
występować w imieniu własnym, z dalszej części wypowiedzi to wynika. Potwierdził, że  
tego dotyczyła jego wypowiedz,  nigdy nie mówił że radny nie może występować, 
wnioskować, postulować jako osoba. Przypomniał szkolenie, które miało miejsce na początku 
kadencji, dotyczące pracy radnego, wtedy wyraźnie zostało powiedziane że mandat radnego 
w sensie prawnym działa wyłącznie na prawnie zwołanej sesji rady gminy, co nie oznacza że 
radny nie może działać społecznie, może działać tak jak uzna za stosowne, w jego 
wypowiedzi była kwestia, że radny powoływał się na pełnomocnictwo, które było do 
określonych czynności, wygasło i zostało wykorzystane w sposób niezgodny z intencją 
dającego pełnomocnictwo. Dlatego jak zadzwonił Dyrektor Choiński to pozwolił sobie 
powiedzieć, że w imieniu jego i gminy radny nie ma prawa występować, nie było mowy o 
zabranianiu spotkań czy wnoszeniu wniosków. Jeżeli w tej wypowiedzi nie padły słowa – w 
imieniu gminy – to wynika to z kontekstu.  
 
5. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym 
 
Przewodniczący rady gminy przedstawił informację o działaniach podejmowanych w okresie 
międzysesyjnym. Poinformował, że po XXXIX sesji: 
− w związku z tym że Nadzór Prawny Wojewody Mazowieckiego wniósł  uwagi  do 

uchwały Nr 38/363/10  w sprawie Statutu Gminy Stare Babice i do uchwały Nr 39/365/10 
w sprawie Statutu przedszkola w Bliznem Jasińskiego, poinformował Wojewodę 
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Mazowieckiego, żeby nie wszczynał nadzoru prawnego z uwagi, na to że Rada Gminy 
dokona zmiany wyżej wymienionych uchwał we własnym zakresie na najbliższej sesji, 

− otrzymał Wyrok z Naczelnego Sądu Administracyjnego oddalający skargę kasacyjna Pana 
Mariana Okręglickiego na uchwałę Nr 38/326/06 w przedmiocie studium uwarunkowań i 
kierunków zagospodarowania przestrzennego, 

− przekazał do Regionalnej Izby Obrachunkowej wniosek Komisji rewizyjnej w sprawie 
absolutorium dla Wójta Gminy, 

− otrzymał z Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego postanowienie odmawiające 
dopuszczenie Stowarzyszenie Interesu Społecznego do udziału w sprawie w charakterze 
uczestnika postępowania w przedmiocie rozpatrzenia wezwania do usunięcia naruszenia 
prawa w uchwale nr 35/336/09, uchwała dotyczyła odrzucenia wezwania do usunięcia 
naruszenia prawa przepisami uchwały w sprawie zaopiniowania projektu planu ochrony 
dla rezerwatu przyrody Kalinowa Łąka, 

− otrzymał postanowienie z Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego odrzucającego skargę 
Pana Mariana Okręglickiego w przedmiocie rozpatrzenia wezwania do usunięcia 
naruszenia prawa przepisami uchwały w sprawie zaopiniowania projektu planu ochrony 
dla rezerwatu przyrody Kalinowa Łąka, 

− otrzymał ze Stowarzyszenia SZCZERBIEC: informację o aktualnym składzie zarządu, 
protest Stowarzyszenia dotyczący zachowywania się radnych Rady Powiatu 
Warszawskiego Zachodniego z Platformy Obywatelskiej oraz protest przeciwko 
sprzedaży działki gminnej w Lipkowie, 

− otrzymał protest  Rady Sołeckiej z Lipkowa przeciwko podjęciu uchwały w sprawie 
sprzedaży działki gminnej w Lipkowie, 

− otrzymał z Samorządowego Kolegium Odwoławczego skargę Pana Zbigniewa 
Szulejewskiego na działalność Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej, w 
celu zbadania sprawy, skargę przekazał Komisji Rewizyjnej oraz Kierownikowi GOPS w 
celu złożenia wyjaśnienia, sprawę wprowadzi na sesję w miesiącu maju, 

− otrzymał uchwałę Nr 69/W/10 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w 
Warszawie z dnia 15 kwietnia 2010r w sprawie wydania opinii o przedłożonym przez 
Wójta Gminy Stare Babice sprawozdaniu z wykonania budżetu gminy za 2009 rok, 
uchwałę przekazał radnym, 

− otrzymał uchwałę Nr 114/W/10 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w 
Warszawie w sprawie zaopiniowania wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Stare 
Babice w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Stare Babice za 2009 rok, z 
uchwałą zapozna radnych w punkcie 9c dzisiejszego porządku obrad, 

− podjął działania do zwołania XL sesji Rady Gminy, 
− otrzymał od Wójta dodatkowe projekty uchwał i w związku z art. 20 ust. 5 ustawy o 

samorządzie gminnym rozszerzył porządek obrad dzisiejszej sesji, 
− działając na podstawie § 21 ust. 2 pkt. 1 i ust. 3 Statutu Gminy ustalił porządek obrad 

dzisiejszej sesji, 
− w każdą środę pełnił dyżur, 
− zwołał wspólne posiedzenie komisji  w celu omówienia projektów uchwał do dzisiejszej 

sesji Rady Gminy. 
 
6. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym 
 
Wójt przedstawił informację o pracy w okresie między sesjami. Poinformował, że: 
- odbył kolejne zebranie z mieszkańcami zachodniej części gminy ws. realizacji projektu 
instalowania paneli solarnych w gospodarstwach indywidualnych, 
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- przeprowadził kolejną turę negocjacji z właścicielem gruntów, w Bliznem Jasińskiego ws. 
ew. zakupu gruntu na cele publiczne, 
- uczestniczył w posiedzeniu Rady Nadzorczej Eco-Partners sp. z o.o., 
- dokonał uzgodnień z urbanistami ws. aktualizacji miejscowych planów zagospodarowania 
przestrzennego w naszej gminie,  
- zapoznał się z prezentacją systemów do świadczenia tzw. e-usług oraz urządzeń 
informatycznych tzw. infokiosków, 
- brał udział w spotkaniu wójtów i burmistrzów powiatu warszawskiego-zachodniego ze 
starostą naszego powiatu, spotkanie było poświęcone m.in. sprawom bezpieczeństwa, 
ochrony przeciwpożarowej, możliwością wdrożenia systemu powiadamiania mieszkańców o 
zagrożeniach drogą SMS, 
- dokonał kolejnych uzgodnień prawnych i organizacyjnych dot. uruchomienia nowego ZOZ 
w Starych Babicach, 
- odbył Zgromadzenie Wspólników Eco-Partners sp. z o.o., 
- przeprowadził kolejną turę konsultacji z  mieszkańcami wsi Zielonki Wieś i Koczargi Nowe 
ws. miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego dla tych miejscowości, 
- przeprowadził dwie kolejne narady ws.  systemów do świadczenia tzw. e-usług oraz 
systemów teleinformatycznych,  
- przeprowadził negocjacje z przedstawicielami ZTM ws. modernizacji systemu transportu 
zbiorowego w gminie, został złożony projekt układu komunikacyjnego do akceptacji w ZTM, 
- podpisał akty notarialne na: 1 akt – umowa zamiany użytkowania wieczystego, Gmina 
przekazała Spółdzielni Usług Rolniczych działkę nr 62/18 o pow. 689m2 w zamian za działkę 
nr 62/15 o pow. 689m2, 2 akty – umowy kupna, łączna pow. nabyta 1284 metry kw., są to 
działki: dz. nr 609/2 o pow. 284m²  położona we wsi Borzęcin Duży (pod drogę gminną -  
ulica Wodnisko),  dz. nr 351 i 352 o  pow. 0,0500 ha każda (łącznie 0,1000 ha) położone we 
wsi Zielonki Parcele (cel publiczny-boisko), 
- uczestniczył w otwarciu Klubu Historycznego Armii Krajowej Grupy Kampinos w SP 
Borzęcinie Dużym. 
 
Następnie Wójt  poinformował o wydanych zarządzeniach:  
Zarządzenie Nr 290/10 – w sprawie przyznania dyrektorom placówek oświatowych 

zróżnicowanego dodatku motywacyjnego i zatwierdzenia tego 
dodatku na okres od 1 kwietnia 2010 r. do 31 sierpnia 2010r.   

Zarządzenie Nr 291/10 – w sprawie otwartego konkursu ofert na realizację zadań 
publicznych Gminy Stare Babice z zakresu pomocy społecznej    

Zarządzenie Nr 292/10  – w sprawie dostosowania planu finansowego Urzędu Gminy Stare 
Babice  

Zarządzenie Nr 293/10  – w sprawie zmian w budżecie Gminy Stare Babice na 2010 rok 
Zarządzenie Nr 294/10  – w sprawie powołania komisji do przeprowadzenia egzaminu 

kończącego służbę przygotowawczą w Urzędzie Gminy Stare Babice 
  

Zarządzenie Nr 295/10  – w sprawie oddania w użyczenie lokalu znajdującego się w budynku 
komunalnym położonym na działce nr 641/1 w Starych Babicach 
przy ul. Rynek 21, stanowiącego własność Gminy Stare Babice    

Zarządzenie Nr 296/10  – w sprawie powołania Zespołu Opiniującego wyłonienie oferty na 
realizację zadania Gminy Stare Babice z zakresu pomocy społecznej 
w 2010r. 

Zarządzenie Nr 297/10  – w sprawie powołania stałej komisji likwidacyjnej składników 
majątkowych ujętych w ewidencji Urzędu Gminy Stare Babice i 
trybu jej działania.   
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Zarządzenie Nr 298/10  – w sprawie zmian w budżecie Gminy Stare Babice na 2010 rok 
Zarządzenie Nr 299/10  – w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2009 rok 

Instytucji Kultury  Gminnej Biblioteki Publicznej w Starych 
Babicach.   

Zarządzenie Nr 300/10  – w sprawie podania do publicznej wiadomości kwartalnej informacji 
z wykonania budżetu Gminy Stare Babice oraz udzielonych 
umorzeniach niepodatkowych należności budżetowych za I kwartał 
2010 roku   

Zarządzenie Nr 301/10 – w sprawie ogłoszenia pisemnego przetargu nieograniczonego na 
najem lokalu użytkowego na okres 5 lat i powołania komisji 
przetargowej   

 
W dalszej części Wójt przedstawił sprawozdanie z realizacji uchwał podjętych na XXXIX  
sesji. Poinformował, że rada gminy na XXXIX  sesji podjęła 8 uchwał, uchwały realizowane 
są następująco: 
- uchwała w sprawie zatwierdzenia "Planu Odnowy Miejscowości Borzęcin Duży na lata 
2010-2017"  
 - w dniu 31 marca do Lokalnej Grupy Działania „między Wisłą a Kampinosem” 
został złożony wniosek pt. „Budowa infrastruktury społecznej we wsi Borzęcin Duży” o 
przyznanie pomocy w ramach działania 4.1/413 wdrażanie lokalnych strategii rozwoju 
w ramach działania „Odnowa i rozwój wsi”  
- uchwała w sprawie założenia Przedszkola w Bliznem Jasińskiego   

- uchwała przekazana do publikacji w dzienniku urzędowym, Wydział Prawny 
Mazowieckiego Urzędu Wojewódzkiego w trybie nadzoru wniósł uwagi, uchwała 
została zmieniona i znajduje się w porządku obrad dzisiejszej sesji 

- uchwała w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy środków 
stanowiących fundusz sołecki   

 - uchwała zgodnie z ustawą o funduszu sołeckim wymaga realizacji w miesiącu 
lipcu   

- uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Warszawskiego 
Zachodniego   

- uchwała przekazana do Starostwa Powiatu Warszawskiego Zachodniego  
- uchwała w sprawie zmian w budżecie gminy Stare Babice na 2010r.  

- uchwała w trakcie realizacji, została przekazana do publikacji w dzienniku 
urzędowym,  

- uchwały w sprawie: 
- nadania nazwy drodze położonej w Zielonkach Wieś (ul. kpt. Franciszka 
Pogonowskiego)   
- nadania nazwy drodze położonej w Klaudynie (ul. Nałęczów)   
- nadania nazwy placowi w Borzęcinie Dużym (Plac Fryderyka Chopina)    
- uchwały przekazane do publikacji Dzienniku Urzędowym Województwa 
Mazowieckiego  

 
Radny L. Poborczyk spytał czy zakończyły się negocjacje w sprawie zakupu działek w 
Bliznem, jeżeli się nie zakończyły to kiedy będzie finalizacja zakupu.  
 
Wójt odpowiedział, że negocjacje są już w końcowej fazie przed podpisaniem protokółu 
uzgodnień.  
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Radna L. Skrzeczkowska w nawiązaniu do informacji Wójta, że uczestniczył w posiedzeniu 
Rady Nadzorczej EKO-PARTNERS poprosiła o udzielenie informacji o wynikach 
finansowych za 2009r.  
 
Wójt odpowiedział, że  wynik finansowy za rok 2009 wynosi ok. 8.000zł straty bilansowej.  
 
7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania Kierownika 

Ośrodka Pomocy Społecznej w Starych Babicach z wykonania zadań za 2009r.  
 
Przewodniczący rady gminy poinformował, że sprawozdanie z działalności Gminnego 
Ośrodka Pomocy Społecznej w Starych Babicach za rok 2009 zostało szczegółowo omówione 
na posiedzeniu Komisji Oświaty, Spraw Społecznych, Kultury i Kultury Fizycznej. 

Radny S. Lesisz podziękował za porządnie sporządzone sprawozdanie.  
 
Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej podziękowała za współpracę  
następującym osobom: 
- Wójtowi, Zastępcy Wójta, Sekretarzowi Gminy oraz Prezesowi GPK Eko-Babice, 
- pracownikom ośrodka, 
- radnemu Adamowi Kotwickiemu, 
- Przewodniczącemu Rady Gminy Henrykowi Kuncewiczowi, 
- sołtysowi Krzysztofowi Wąsikowskiemu, 
- radnym, sołtysom i wszystkim osobom wspierającym ośrodek.  
 

Przewodniczący rady gminy stwierdził, że podziękowania należą się Prezesowi Klubu 
 

Przewodniczący rady gminy przedstawił projekt uchwały pod głosowanie: 
UCHWAŁA NR XL/372/10 - w sprawie przyjęcia sprawozdania Kierownika 

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Starych 
Babicach z wykonania zadań za 2009r.       

- podjęta została jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 13 radnych  
 
8. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Statutu 

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Starych Babicach   
 
Przewodniczący rady gminy poinformował, że projekt uchwały związany jest ze zmianą 
siedziby Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej.  
 
Przewodniczący rady gminy przedstawił projekt uchwały pod głosowanie: 
UCHWAŁA NR XL/373/10 - zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Statutu 

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Starych 
Babicach  

- podjęta została w głosowaniu jawnym 13 głosami „za”, przy obecności 14 radnych (1 
radny nie brał udziału w głosowaniu).  

 
9. Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu gminy Stare Babice za rok 2009  
 
Przewodniczący rady gminy poinformował, że zgodnie z art. 199 ust. 1 ustawy o finansach 
publicznych Rada Gminy rozpatruje sprawozdanie z wykonania budżetu gminy w terminie do 
30 kwietnia i podejmuje uchwałę w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy. Pod głosowanie 
poddawany jest wniosek Komisji Rewizyjnej. Głosowanie wniosku jest jawne. Uchwałę w 
sprawie absolutorium Rada Gminy podejmuje bezwzględną większością głosów ustawowego 
składu rady.  
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a) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej dotyczącej sprawozdania z 
wykonania budżetu gminy  

 
Przewodniczący rady gminy poinformował, że radni otrzymali opinię Regionalnej Izby 
Obrachunkowej dotyczącą sprawozdania z wykonania budżetu gminy. W związku z tym 
złożył wniosek o nieodczytywanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej  i poddał go pod 
głosowanie. 
 
Wniosek został przyjęty w głosowaniu jawnym, 13 głosami „za”, przy 1 głosie 
„wstrzymującym się”, przy obecności 14 radnych.  
 
b) odczytanie wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium dla 

Wójta Gminy  
 
Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej odczytał wniosek Komisji Rewizyjnej w sprawie 
absolutorium dla Wójta Gminy (wniosek stanowi załącznik nr 1 do protokołu).  
 
c) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o przedłożonym przez Komisję 

Rewizyjną wniosku o udzielenie absolutorium dla Wójta Gminy 
 
Przewodniczący rady gminy odczytał opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej o 
przedłożonym przez Komisję Rewizyjną wniosku o udzielenie absolutorium dla Wójta Gminy   
(opinia stanowi załącznik nr 2 do protokółu). 
 
d) dyskusja nad sprawozdaniem w wykonania budżetu  

Przewodniczący rady gminy poinformował, że sprawozdanie z wykonania budżetu gminy za 
2009r. zostało szczegółowo omówione na posiedzeniach Komisji. Radni otrzymali 
odpowiedzi na wszystkie zadane pytania. Spytał czy ktoś ma jeszcze pytania. 

 
Radna L. Skrzeczkowska stwierdziła, że 
- w 2009r. w planie na budowę ul. Łaszczyńskiego do ul. Chopina przeznaczono 1.382.920zł, 
wykonano wydatki  w 20% w wysokości 278.162zł, ale w 2010r. już napisano że fragmenty  
chodnika zostały do zrobienia, na dokończenie w 2010 brak pieniędzy czy będzie 
wykończony kawałek ulicy, 
- w 2009 na budowę przedszkola przeznaczono 3 mln zł, wydano 16% czyli 473.120zł, na ten 
rok zaplanowano  7.775.783zł, w jakim momencie budowy jest przedszkole.  
 
Wójt odpowiedział, że: 
- specyfiką inwestycji wykonywanych w okresie jesienno-zimowo-wiosennym jest to że 
trudno trzymać się wcześniej przyjętego harmonogramu, ponieważ warunki atmosferyczne 
mają duży wpływ na przebieg procesów budowlanych, tak było w przypadku ul. Kościuszki - 
zakres prac przed zimą był bardzo mocno zawansowany, jednak inwestycja nie była 
zakończona drobne elementy zostały do wykonania, dlatego nie została rozliczona inwestycja, 
obecnie inwestycja jest zakończona, 
- odnośnie przedszkola również poinformował, że zima miała duży wpływ na realizację prac, 
opóźnienie z powodu zimy wynosi ok. 2 miesięcy, jeżeli obecne tempo zostanie utrzymane i 
nie będzie innych przeszkód to przedszkole zostanie wykonanie i uruchomione od 1 września.  
 



 9 

Radna L. Skrzeczkowska stwierdziła, że w budżecie na 2010r. nie zaplanowano środków na 
dokończenie budowy ulicy, czy kwoty w 2009 były zawyżone.  
 
Wójt stwierdził, że nie ma mowy o zawyżeniu kwoty na która opiewa kontrakt, kwota ta 
wynika z przetargu, w każdym dużym kontrakcie pojawiają się roboty dodatkowe, jest to 
klasyczne przesunięcie, dodał że nie pamięta jakie były do tej pory wprowadzane zmiany 
budżetowe ale jak będzie brakować środków na rozliczenie to będzie wnioskował o 
dokonanie stosownych zmian.  
 
Radna L. Skrzeczkowska zwróciła uwagę, że: 
- dochody w 2007r. wynosiły 55.072.612zł,z tym że z 2007r. zostało około 6mln czyli  
dochody były około 50mln bo jeżeli zostało to gmina wydała 50mln zł, 
- w 2009r. dochody są porównywalne - 50mln zł, 
- wydatki majątkowe za gminne pieniądze wykonano w kwocie 23.240tys zł w 2007r., przy 
tych samych dochodach w 2009r.  wykonano 29.629tys zł. czyli 6,5mln więcej inwestycji, 
jednak w 2007r. nie ma długów, ale w 2009r.  jest 22.341 tys. zł długu i ok. 7mln więcej 
inwestycji, spytała jaka to jest zależność i dlaczego tak się dzieje. 
 
Wójt  odpowiedział, że: 
- zadłużenie gminy na koniec 2009r. jest mniejsze niż roczne inwestycje, jak na potencjał 
naszej gminy jest to niewielkie zadłużenie, 
- zadłużenie było planowane od  wielu lat, informował, że przyjdzie okres intensywnego 
inwestowania i wtedy będzie potrzebny pełen potencjał kredytowy do wykorzystania przy 
realizacji największego projektu w historii gminy – projektu Uporządkowanie gospodarki 
wodno-ściekowej w gminie Stare Babice - całość projektu wynosi 175mln netto, projekt jest   
realizowany od 2007 i do tej pory w 100% jest finansowany z budżetu gminy, refundacja 
będzie w drugiej połowie tego roku albo przyszłym roku, rozpatrywanie wniosku i procedura 
która doprowadzi do refundacji przedłuża się,   
- ponadto jest szereg czynników, które spowodowały że gmina musi zaangażować środki 
ponad miarę, dodatkowym elementem jest kryzys finansów publicznych, który w głównej 
pozycji dochodowej, udział w podatku dochodowym od osób fizycznych objawił się niższymi 
o 5mln zł dochodami za 2009r. a z założeń WPI wynikał wzrost,  
- zadłużenie jest przeznaczone na realizacje bardzo ważnych inwestycji 
 
Radny S. Lesisz spytał wójta jakie widzi możliwości wyjścia z zadłużenia, uważa, że wzrosną 
ceny wody, ścieków, gazu i energii.  
 
Wójt odpowiedział, że 
- cena wody spada, zadłużenie nie ma związku z ceną wody, 
- spłata kredytów nastąpi z dochodów gminy, gmina ma wysoki potencjał dochodowy i 
rozwojowy, duży nacisk kładzie się na inwestycje,  
- inwestycje służą rozwojowi i przyszłemu wzrostowi dochodów,  
- zaapelował aby uspokoić nastroje i nie wprowadzać mieszkańców w błąd mówiąc o 
kredytach jako czymś groźnym.  
 
Przewodniczący rady gminy zwrócił uwagę, że gdyby w jednym roku nie wykonywać 
żadnych inwestycji to nie byłoby zadłużenia, jednak to nie jest prawidłowy kierunek działania 
gminy.  
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Skarbnik Gminy odnośnie wypowiedzi radnej Skrzeczkowskiej stwierdziła, że radna 
wskazała wykonanie inwestycji w wysokości 29mln zł a zadłużenie wyniosło ok. 25mln zł,  
deficyt wyniósł 22mln zł, czyli jest to różnica pomiędzy dochodami a wydatkami, nie biorąc 
po uwagę przychodów, do inwestycji ze swoich środków gmina dołożyła ok.. 3mln  zł. Radna 
pominęła rok 2008 oraz wydatki bieżące, inwestując, tworząc nowe inwestycji wzrastają 
wydatki bieżące, wydatki bieżące wzrosły w 2008 i 2009. Stwierdziła, że nie zaciągając 
kredytów i pożyczek można zapomnieć o inwestycjach.  
 
Radna L. Skrzeczkowska poinformowała, że porównywała dwa budżety o podobnych 
dochodach.  
 
Radny J. Puścian spytał  ile rocznie wynosi suma odsetek od kredytów. 
 
Skarbnik Gminy odpowiedziała, że nie będzie 1mln zł, są to kredyty na korzystnych 
warunkach.  
 
Radny S. Lesisz spytał o budowę basenu, kiedy będzie budowany.  
 
Radny L. Skrzeczkowska odpowiedziała radnemu Puścianowi, że z opinii RIO wynika, że  
3,93% wynosi kwota spłacanych odsetek w skali rocznej.   
 
Wójt odnośnie basenu poinformował, że na dobrych warunkach gmina zakupiła grunt, jest 
ekspertyza, z której wynika że stan konstrukcji budowli jest dobry, nie zacieka, nie niszczeje i 
nie ma żadnego marnotrawstwa.  Oprócz basenu w budynku będzie również dom kultury, 
biblioteka, pomieszczenia na potrzeby rehabilitacji i wiele innych funkcji.  
Obecnie trwają poszukiwania alternatywnych źródeł finansowania inwestycji oraz trwa faza 
odbioru dokumentacji technicznej.  
 
Radny J. Puścian  stwierdził, że w poprzednich latach nie było dyskomfortu budżetowego. 
Obecny kredyt robi wrażenie. Nie neguje kredytów, są one wskazane i uzasadnione, jednak 
radni maja prawo być zaniepokojeni, niedawno dowiedzieliśmy się że dochody spadają, 
inwestycji zaplanowanych jest bardzo duży. W związku z tym spytał czy gmina ma jakiś plan 
awaryjny, gdyby tendencja się pogłębiała, jakie inwestycje trzeba będzie okroić a które maja 
priorytet. Ponadto nie wiadomo kiedy przekazane zostaną fundusze refinansujące inwestycje 
wodno-kanalizacyjne   
 
Wójt odpowiedział, że: 
- na bieżąco śledzi sytuację dochodów i wydatków, 
- trwają przygotowania do zmiany WPI poprzez przesunięcie niektórych pozycji w czasie, nie 
przewiduje się skreślania inwestycji,    
- wszystkie wskaźniki są kontrolowane, nie ma niebezpieczeństwa niewypłacalności albo 
bankructwa.   
 
Radny W. Maziarz spytał czy w przypadku nie pogarszania się sytuacji Wójt zakłada w 
przyszłości cięcia związane z inwestycjami, ponieważ na nie zaciągane są kredyty.  
 
Wójt odpowiedział, że nie zakłada cięć inwestycyjnych tylko regulowanie okresem 
wykonania inwestycji.  
 
e) głosowanie nad absolutorium  - podjęcie uchwały  
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Przewodniczący rady gminy przedstawił projekt uchwały pod głosowanie: 
UCHWAŁA NR XL/374/10 - w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Stare Babice 

absolutorium za 2009 rok  
- podjęta została w głosowaniu jawnym 11 głosami „za”, przy 3 głosach „przeciwnych”  

przy obecności 14 radnych.  
 
Wójt podziękował za udzielenie absolutorium za 2009 rok.  
 
Przewodniczący rady gminy ogłosił 20 minut przerwy.   
 
10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf dla zbiorowego 

zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków  
 
Przewodniczący rady gminy poinformował, że projekt uchwały został szczegółowo 
omówiony na posiedzeniach Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu oraz na wspólnym 
posiedzeniu Komisji. Projekt uchwały zakłada następujące stawki za dostarczenie wody i 
odprowadzenie ścieków w okresie od 1 czerwca 2010r. do 31 maja 2011r. : 
- cena wody   3,88 zł/m3 
- cena ścieków 10,57 zł/m3 
 
Przewodniczący rady gminy złożył wniosek o nieodczytywanie załącznika do projektu 
uchwały i poddał go pod głosowanie  
 
Wniosek został przyjęty w głosowaniu jawnym 13 głosami „za”, przy obecności 14 radnych 
(1 radny nie brał udziału w głosowaniu). 
 
Przewodniczący rady gminy przedstawił projekt uchwały pod głosowanie 
UCHWAŁA NR XL/375/10 - w sprawie zatwierdzenia taryf dla zbiorowego 

zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania 
ścieków       

- podjęta została w głosowaniu jawnym 10 głosami „za”  przy 3 głosach „wstrzymujących 
się”, przy obecności 13 radnych.  

 
11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie dopłat do taryf dla zbiorowego 

zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków  
 
Przewodniczący rady gminy poinformował, że projekt uchwały został szczegółowo 
omówiony na posiedzeniach Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu oraz na wspólnym 
posiedzeniu Komisji i dopłatę do taryf dla wszystkich odbiorców w wysokości: 

1) 1,14 zł/m3 netto  do ceny 1 m3 wody, 
2) 6,30 zł/m3 netto  do ceny 1 m3 ścieków, 

w wyniku czego taryfowe ceny dla odbiorców zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego 
odprowadzania ścieków wyniosą: 

1) cena wody:  2,74 zł/m3 netto + VAT, 
2) cena ścieków:  4,27 zł/m3 netto + VAT. 

 
Radna L. Skrzeczkowska oświadczyła, że: 
- nie jest przeciwna zatwierdzeniu dopłat do taryf tylko nie jest do końca przekonana, gdyż 
radni nie otrzymali miarodajnych dokumentów potwierdzających czy dopłata jest potrzebna. 
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Radni nie dostali bieżących sprawozdań. Dodała, że nie jest przeciwna, żeby mieszkańców 
nie wesprzeć ale co do dopłat nie jest przekonana 
 
Wójt zwrócił uwagę, że nie jest to dopłata do mieszkańców, jest to nieszczęśliwy zbieg 
terminów, który swój początek ma w przekazaniu w określonym czasie zadań inwestycyjnych 
z zakresu gospodarki wodno-ściekowej prowadzonych przez gminę do GPK Eko-Babice. 
Spółka musi posiadać środki na realizację zadań. Klasycznym źródłem finansowania 
inwestycji są odpisy amortyzacyjne, zdecydowano żeby mieszkańców nie obciążać odpisami 
amortyzacyjnymi. Aplikowanie do funduszu spójności oznacza ograniczenie 3% PKB 
wysokości taryf. Gmina przekazuje odpowiednią pulę środków rocznie przedsiębiorstwu 
ponad 3% i jest to kwota zbliżona do odpisów amortyzacyjnych. Aby aplikować do funduszu 
spójności gmina musiała się tym rygorom poddać i sztucznie skalkulować stawkę z 
amortyzacją.  
 
Radna L. Skrzeczkowska powtórzyła, że nie jest przeciwna przekazywaniu środków, tylko 
chciała by otrzymać rozliczenie.  
 
Wójt poinformował, że poprosił Prezesa aby przygotował wykaz, otrzymał go od Prezesa, jest 
to obszerny materiał. Przekaże go radnym jak się sam z nim zapozna, w odpowiednim czasie.  
 
Radna L. Skrzeczkowska stwierdziła, że obecna sytuacja jest taka, że na dzisiejszej sesji będą 
głosowane taryfy a dokumenty radni otrzymają trzy miesiące później, dlatego radni głosują 
nie w pełni świadomie, nie ma materiałów do głosowania – nie wiadomo czy stawka jest za 
niska czy za wysoka.  
 
Przewodniczący rady gminy stwierdził, że on posiada materiały - wypełnione kilkanaście 
tabel zgodnie z ustawą o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę i odprowadzeniu ścieków, 
opracowanie w profesjonalny sposób, w poprzednich latach zaproszony był profesjonalista, 
który przybliżył procedury, dlatego on posiada wiedzę która świadomie pozwoli mu 
głosować.  
Ponadto zwrócił radnej uwagę, żeby wypowiadała się w swoim imieniu a nie radnych.  
 
Wójt podzielił opinię Przewodniczącego, nie można powiedzieć ze radni nie dostają 
materiałów. Posiedzenia komisji są organizowane w siedzibie spółki aby umożliwi ć pytanie o 
każdy szczegół, na miejscu jest dokumentacja, są osoby zaangażowane w proces 
inwestycyjny. Ponadto posiada na piśmie opinię dr. Grzegorza Gałabuda, że taryfa została 
sporządzona prawidłowo, że załączone zostały niezbędne dokumenty. Stwierdzenie radnej 
mija się ze stanem faktycznym, gdyż zgodnie z wymogami prawa dołącza się sprawozdanie i 
bilans za rok poprzedzający ustalenie taryf, jednak z danych ze sprawozdania nie da się 
uchwalić taryf, gdyż taryfy ustala się na podstawie danych księgowych. Gdyby radna 
posiadała sprawozdanie za rok 2009 i tak nie byłaby w stanie tego sprawdzić.  
Odnośnie rozliczenia za poprzedni rok stwierdził, że może odczytać informację – trzy strony 
tabel.  
 
Przewodniczący rady gminy stwierdził, że obecnie rozpatrywane są taryfy, jeżeli w 
zapytaniach padnie prośba o odczytanie to będzie taka możliwość.  
 
Radny S. Lesisz stwierdził, że popiera wystąpienie radnej Skrzeczkowskiej, że nie wiadomo 
co zostało wykonane w 2009r.  
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Wójt stwierdził, że nie został zatwierdzony bilans, rachunek wyników i całościowe 
sprawozdanie za rok 2009, walne zgromadzenie odbywa się równo w odstępach rocznych pod 
koniec maja lub na początku czerwca, i nie ma możliwości aby to zmienić, gdyż w tej chwili 
rachunek wyników i bilans badane są przez biegłego rewidenta. 
Powtórzył, że po to są organizowane posiedzenia komisji w biurze przedsiębiorstwa aby radni 
mogli zadawać pytania i otrzymywać dane. Ponadto podkreślił, że sprawozdanie za rok 2009 
nie jest dokumentem wystarczającym do uchwalenia taryf gdyż we wniosku ujmuje się 
wycinkowe dane księgowe.  
 
Radna L. Skrzeczkowska spytała czy może otrzymać dane, które posiada Wójt, może zapłacić 
za ksero.  
 
Wójt odpowiedział, że wszyscy radni otrzymają dane w momencie gdy będzie dawał pełne 
sprawozdanie z pracy przedsiębiorstwa.  
 
Przewodniczący rady gminy przedstawił projekt uchwały pod głosowanie 
UCHWAŁA NR XL/376/10 - w sprawie dopłat do taryf dla zbiorowego zaopatrzenia 

w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków        
- podjęta została w głosowaniu jawnym 10 głosami „za” przy 4 głosach „wstrzymujących 

się”, przy obecności 14 radnych.  
 
12. Rozpatrzenie projektu uchwały  zmieniającej uchwalę w sprawie zmiany nazwy i 

statutu jednostki budżetowej gminy Stare Babice działającej pod nazwą Zespół 
Obsługi Finansowej    

 
Przewodniczący rady gminy poinformował, że projekt uchwały związany jest ze zmianą 
siedziby Zespołu Obsługi Finansowej Oświaty. 
 
Przewodniczący rady gminy przedstawił projekt uchwały pod głosowanie: 
UCHWAŁA NR XL/377/10 - zmieniająca uchwałę w sprawie zmiany nazwy i 

statutu jednostki budżetowej gminy Stare Babice 
działającej pod nazwą Zespół Obsługi Finansowej         

- podjęta została jednogłośnie, w głosowaniu jawnym, przy obecności 13 radnych.  
 
13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie sprzedaży w drodze przetargu 

nieruchomości położonej we wsi Latchorzew stanowiącej własność gminy   
 
Przewodniczący rady gminy poinformował, że projekt uchwały zakłada wyrażenie zgody na 
sprzedaż w drodze przetargu nieruchomości w Latchorzewie. 
 
Przewodniczący rady gminy przedstawił projekt uchwały pod głosowanie 
UCHWAŁA NR XL/378/10 - w sprawie sprzedaży w drodze przetargu 

nieruchomości położonej we wsi Latchorzew 
stanowiącej własność gminy         

- podjęta została jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 13 radnych.  
 
14. Rozpatrzenie projekt uchwały w sprawie sprzedaży w drodze przetargu 

nieruchomości położonej we wsi Lipków stanowiącej własność gminy   
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Przewodniczący rady gminy poinformował, że projekt uchwały został szczegółowo 
omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji. Dotyczy sprzedaży nieruchomości w 
Lipkowie.  
 
Radny L. Poborczyk poinformował, że po wystąpieniu na posiedzeniu komisji pani Agnieszki 
Kaczurby miał pewne wątpliwości, jednak dzisiejsze wystąpienie radnego – dotyczące 
ogromnych potrzeb finansowych – przekonało go do sprzedaży tej działki.  
 
Radny S. Lesisz uważa, że 8 maja należy zrobić w Lipkowie zebranie żeby wypowiedzieli się 
mieszkańcy Lipkowa, rada sołecka i sołtys, to ich głos jest decydujący.  
 
Przewodniczący rady gminy wyjaśnił, że decydujący głos ma Rada Gminy Stare Babice, ale 
zawsze do serca bierze głos mieszkańców.  
 
Radny W. Maziarz przypomniał, że apelowano o rozdzielenie dwóch zakupów aby umożliwi ć 
wypowiedzenie się w tej sprawie. Postawienie w dniu dzisiejszym pod głosowanie tej 
uchwały zaprzecza wcześniejszym ustaleniom. Poinformował, że będzie przeciwny ponieważ 
przekonywująca dla niego była wypowiedz pani sołtys.  
 
Przewodniczący rady gminy zwrócił uwagę, że nie wpłynął wniosek o zdjęcie z porządku 
obrad tego projektu uchwały w związku z tym jest zobowiązany doprowadzić ten punkt do 
głosowania.   
 
Radny S. Lesisz stwierdził, że we wtorek zdecydowano że rozdzieli się projekt uchwały, 
będzie zebranie i ewentualnie na sesji majowej będzie uchwała  
 
Przewodniczący rady gminy przypomniał, że na posiedzeniu komisji ustalono, że uchwała ma 
być rozdzielona, to zostało wykonane przez Wójta, niestety prawdopodobnie ktoś przeoczył 
wycofanie tego projektu o co nie należy jego winić. Jeżeli radny miał inne zdanie to powinien 
wnieść wniosek o wycofanie z porządku obrad.  
 
Radny W. Maziarz stwierdził, że trudny do przyjęcia jest fakt, że procedowana będzie 
decyzja niezgodna z decyzją mieszkańców. Zaproponował aby wszyscy wstrzymali się od 
głosu a sprawą zająć się ponownie w przyszłości.  
 
Wójt stwierdził, że jeżeli byłaby propozycja poddania tej decyzji opinii mieszkańców to nie 
tylko Lipkowa ale całej gminy, gdyż są to sprawy całej gminy. Dodał, że działka ta nie nadaje 
się pod działalność publiczną. Jeżeli kontestuje się tę propozycję sprzedaży to należałoby 
zrewidować całą gospodarkę gruntami, a gospodarka gruntami w naszej gminie opiera się na 
tym, ze więcej gmina kupuje niż sprzedaje. 
 
Radny L. Poborczyk zwrócił uwagę, że pracując cztery lata w radzie procedury powinny być 
opanowane. Przypomniał, że tereny gminne w Bliznem przeznaczone były pod cele 
rekreacyjne, a decyzją całej rady powstaje tam przedszkole dla całej gminy, a nie teren tylko 
dla mieszkańców Bliznego. Rada podjęła taką decyzję a on i radny Kotwicki przychylili się 
do tego. Uważa, że ta sytuacja jest analogiczna, powinno się patrzeć szerzej niż tylko na jedną 
miejscowość.  
 
Radna L. Skrzeczkowska zaproponowała aby wypowiedziała się w tej sprawie pani sołtys.  
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Sołtys A. Kaczurba stwierdziła, że nie będzie powtarzać tego co mówiła we wtorek, nie 
wycofuje się w tego. Radni zagłosują zgodnie ze swoim sumieniem. Ubolewa nad tym, że nie 
otrzymała więcej czasu żeby się lepiej przygotować, wtedy przedstawiłaby propozycje 
wykorzystania działki.  
 
Przewodniczący rady gminy przedstawił projekt uchwały pod głosowanie 
UCHWAŁA NR XL/379/10 - w sprawie sprzedaży w drodze przetargu 

nieruchomości położonej we wsi Lipków stanowiącej 
własność gminy  

- podjęta została w głosowaniu jawnym, 7 głosami „za”, przy 5 głosach „przeciwnych” i 1 
głosie wstrzymującym”, przy obecności 14 radnych.  
 
Wójt stwierdził, że podjęcie uchwały nie oznacza, że działka zostanie sprzedana natychmiast, 
może podjąć próbę aby sprzedaż była w dalszej kolejności a zadania o których mówiła pani 
sołtys na posiedzeniu komisji będzie można realizować niezależnie od tego czy gmina będzie 
właścicielem tej działki czy nie.  
 
15. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej Statut Gminy Stare Babice   
 
Przewodniczący rady gminy poinformował, że projekt uchwały został omówiony na 
wspólnym posiedzeniu Komisji, projekt zakłada dokonanie dwóch zmian w projekcie Statutu.   
 
Przewodniczący rady gminy przedstawił projekt uchwały pod głosowanie 
UCHWAŁA NR XL/380/10 - zmieniająca Statut Gminy Stare Babice   
- podjęta została jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 13 radnych.  
 
16. Sprawozdanie z pracy Komisji Statutowej  
 
Radny J. Puścian odczytał sprawozdanie z pracy Komisji Statutowej i wniosek 
(sprawozdanie i wniosek stanowią załącznik nr 3 do protokółu) 
 
Radny W. Maziarz odnosząc się do przedstawionego sprawozdania stwierdził, że być może 
nie wszystkie opinie były trafne ale wiele osób się zaangażowało by pomóc udoskonalić 
zapisy i im się należy podziękowanie, jest to ważna rzecz o charakterze demokratycznym. 
Warto podkreślić, że wiele wnioskowanych elementów zostało przyjęte przez prawników i 
osoby zajmujące się opracowaniem projektu statutu.  
  
Radna L. Skrzeczkowska podziękowała radnym za wsparcie w tworzenie statutu, dyskusja 
nad statutem miała prawo się odbyć, rada gminy podczas ostatniej dyskusji zaakceptowała 
poprawki, które, oprócz dwóch, nie zostały zakwestionowane przez prawnika Wojewody,  
 
Wójt stwierdził, że chciał poczekać z gratulacjami do momentu opublikowania i 
uprawomocnienia statutu. W dniu dzisiejszym wyraził szczególne uznanie dla pracy 
Przewodniczącego Komisji Statutowej, który z wielkim zaangażowaniem i fachowością 
kierował pracami komisji. Jest to wielkie osiągniecie, będzie to dokument na wiele lat, 
przygotowany w sposób bardzo profesjonalny i szczegółowy.  
 
17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zbycia przez Gminę Stare Babice 

udziałów Spółki pod firmą: ECO-PARTNERS Sp. z o.o. z siedzibą w Starych 
Babicach  
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Przewodniczący rady gminy poinformował, że projekt uchwały zakłada wyrażenie zgody na 
zbycia przez gminę 216 udziałów  w spółce Eco-Partners. 
 
Radna P. Ostrowska spytała jakie firmy zgłaszają chęć zakupu udziałów, co ma powstać na 
gruncie, czy inwestycja nie będzie uciążliwa dla społeczności Klaudyna, czy w przypadku 
propozycji powstania inwestycji uciążliwej pozostawione 10% udziałów zagwarantuje 
zablokowanie uciążliwej inwestycji oraz czy inwestycja nie będzie kolidowała z terenem 
rekreacyjnym, który ma powstać na rekultywowanym obecnie wysypisku śmieci.  
 
Wójt uspokoił radnych, że profil działalności konsorcjum wyłonionego przez zespół 
negocjacyjny jest zgodny z pierwotnymi planami inwestycyjnymi przedsiębiorstwa – 
gospodarka odpadami stałymi oraz utrzymanie czystości w miastach i gminach, uciążliwość 
nie będzie większa niż obecnie. Dodał, że umowa spółki jest sporządzona tak aby 
najważniejsze programy działalności były zatwierdzane przy udziale 100% kapitału.  
 
Radna P. Ostrowska stwierdziła, że interesowała się zagadnieniami związanymi z tym 
przedsiębiorstwem, z jednej strony jest spokojna bo obecnie zakłady segregacji są 
ekologiczne i nie ma zagrożenia dla mieszkańców, z drugiej strony są protesty mieszkańców, 
dlatego zgłasza swoje obawy w tym kierunku mając nadzieje że są one niezasadne i nie będą 
kolidowały, jednak prosi o uwzględnienie tych głosów.  
 
Wójt stwierdził, że plany w tamtej części gminy są sprecyzowane, zawsze były przewidywane 
w tamtym miejscu działania związane z gospodarką odpadami. Odnośnie protestów 
mieszkańców stwierdził, że teren jest zlokalizowany daleko od najbliższych domów, nie 
przewiduje protestów. Wysypisko, kompostownia MPO, baza paliw i magazyny Orlen mają 
większy wpływ na sąsiedztwo niż maleńka firma, która powstanie. Jest wiele instrumentów 
kontrolujących potencjalne zagrożenie. 
 
Radna L. Skrzeczkowska spytała czy pozostawione 10% udziałów będzie miało wpływ na 
decyzję przedsiębiorstwa. Ponadto stwierdziła, że 1mln 900tys zł gmina zapłaciła za udziały 
plus 600tys. wkładu własnego to w sumie 2,5mln zł, udziały zostaną sprzedane za 2mln 
140tys zł, zostaje 260, żeby była wartość całkowita spółki to jeszcze 100tys. zostanie abyśmy 
sprzedali całość po tej cenie, a jak sprzedamy całość to sprzedajemy za 2mln 400tys. a 
kupiliśmy za 1,9mln, 600tys udział własny, gdyby gmina sprzedała całość udziałów to byś 
było 2,4mln za spółkę, czyli 100tys. jeszcze mamy na minusie.  
 
Wójt stwierdził, że nie ma żadnej straty, nie jest tak jak radna myśli, bo wartość nominalna to 
jedna sprawa i jest zgodna z wartością rynkową tylko w momencie zawiązania 
przedsiębiorstwa. Stwierdził, że gmina zarobi na sprzedaży udziałów w przedsiębiorstwie, są 
wynegocjowane dobre warunki.  
 
Radna L. Skrzeczkowska stwierdziła, że w dokumentach jest, że sprzedane będzie 90% 
udziałów za 2,140mln zł i nie ma informacji czy jest to wartość rynkowa, księgowa. Poprosiła 
o poinformowanie za ile udziały zostaną sprzedane.   
 
Wójt poinformował, że do dzisiaj wynegocjowana cena była tajemnicą. Poinformował, że za 
jeden udział gmina otrzyma 16.250zł  
 
Radna L. Ostrowska poprosiła o potwierdzenie, że nie powstanie spalarnia śmieci.  
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Wójt potwierdził, że nie powstanie spalarnia śmieci, dodał że podzielenie udziałów na 90% i 
10% służy zabezpieczeniu przez spalarnią.  
Poinformował, że w uzasadnieniu zapisano następującą informację „Informacje o przebiegu 
negocjacji maja charakter poufny, ale jedynie do czasu ich zakończenia. Po zakończeniu 
negocjacji umowy są jawne i podlegają udostępnieniu na zasadach określonych w przepisach 
o dostępie do informacji publicznej.” 
 
Przewodniczący rady gminy przedstawił projekt uchwały pod głosowanie 
UCHWAŁA NR XL/381/10 - w sprawie zbycia przez Gminę Stare Babice udziałów 

Spółki pod firmą:” ECO-PARTNERS Sp. z o.o. z 
siedzibą w Starych Babicach    

- podjęta została  w głosowaniu jawnym, 10 głosami „za”, przy 3 głosach „wstrzymujących 
się”, przy obecności 13 radnych.  
 
18. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej Statut przedszkola w Bliznem 

Jasińskiego  
 
Przewodniczący rady gminy poinformował, że projekt uchwały zakłada dokonanie dwóch 
zmian w Statucie Przedszkola w Bliznem Jasińskiego.  
 
Przewodniczący rady gminy przedstawił projekt uchwały pod głosowanie 
UCHWAŁA NR XL/382/10 - zmieniająca Statut przedszkola w Bliznem Jasińskiego   
- podjęta została jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 13 radnych.  
 
19. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Stare Babice na 

2010r. 
 
Przewodniczący rady gminy poinformował, że projekt uchwały zakłada:  
- zwiększenie dochodów o kwotę 13.198,00zł - kwota dochodów po zmianach wynosi 
68.210.888,00zł  
- zwiększenie wydatków o kwotę 13.198,00zł – wydatki po zmianach wynoszą 
79.041.451,00zł 
 
Przewodniczący rady gminy złożył wniosek o nieodczytywanie uzasadnienia i załączników 
do projektu uchwały i poddał go pod głosowanie. 
 
Wniosek został przyjęty jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 13 radnych. 
 
Przewodniczący rady gminy przedstawił projekt uchwały pod głosowanie 
UCHWAŁA NR XL/383/10 - w sprawie zmian w budżecie gminy Stare Babice na 

2010r.    
- podjęta została jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 13 radnych.  
 
20. Interpelacje, zapytania radnych 
 
Radny L. Poborczyk poprosił o poinformowanie o planowanych zmianach w komunikacji 
publicznej na terenie gminy.  
 
Wójt poinformował, że zmiany nie zostały zatwierdzone jeszcze przez ZTM ale polegają na: 
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- zwiększeniu ilości kursów i zwiększeniu tras,  
- będzie 5 linii autobusowych, obecnie są 4, 
- linia 712 zostanie skrócone do Rynku w Babicach, jej częstotliwość się zwiększy, 
- w miejsce linii 712 dla części gminy wprowadzona zostanie nowa linia wewnętrzna, która 
będzie kursować od ul. Kosmowskiej i zawracać na Rynku 
- linia 714 zostanie skrócona do Koczarg północnych i Lipkowa 
- zostanie wprowadzona dodatkowa linia 726 do Klaudyna, linia która ma pętlę przy ul. 
Radiowej i zostanie wydłużona,  
- będzie możliwość dotarcia do różnych części Warszawy,  
- zmiany zostaną wprowadzone od 1 czerwca ew. od 1 lipca  
 
Radny L. Poborczyk poinformował, że niektórzy mieszkańcy posiadają informację że 
zmniejszy się ilość kursów z 45 kursów do 42 kursów, z informacji od pana Klimka wynika, 
że ilość kursów zwiększy się.  
 
Wójt wyjaśnił, że projekt poprawia komunikację, szczególnie w godzinach szczytowych 
szczegółowe informacje zostaną przekazane po zatwierdzeniu przez ZTM 
 
Radna P. Ostrowska spytała czego można się spodziewać na terenie rekreacyjnym w 
Klaudynie, czy w tym roku uda się zrobić tylko plan czy też zagospodarować grunt.  
 
Wójt odpowiedział, że wszystko idzie zgodnie z założeniami, procedura została rozpoczęta. 
W bieżącym roku prawdopodobnie uda się zrobić prace porządkowe i zamknąć sprawy 
formalne.   
 
Radna L. Skrzeczkowska spytała czy brama, która została wykonana na uroczystość sadzenia 
dębów Katyński w ogrodzeniu szkoły będzie bramą ewakuacyjną.  
 
Wójt odpowiedział twierdząco, brama będzie służyć do celów technicznych, 
przeciwpożarowych i ewakuacyjnych.  
 
Radny S. Lesisz spytał i poinformował: 
- kiedy zacznie się robić kanalizację ul. Zachodniej, Okrężnej i Południowej, 
- ile kosztowało boisko i dla kogo zostało zrobione, bardzo mało korzysta osób z rejestracją 
powiatu warszawsko zachodniego, uważa że za te pieniądze można było wykonać kanalizację 
na ul. Warszawskiej,   
- chce poświęcić rondo i plac zabaw oraz zorganizować piknik,  
- mieszkańcy nie chcą zmian autobusu 712.   
 
Przewodniczący rady gminy poinformował, ze z boiska korzystają tylko mieszańcy 
Mazowsza, ponieważ rozgrywki prowadzone są przez Klub na terenie  Mazowsza.  
 
Wójt odpowiedział, że: 
- zakres kanalizacji jest przewidziany do realizacji na rok bieżący, obecnie budowana jest 
przepompownia w Borzęcinie, 
- jak będą zatwierdzone zmiany w układzie komunikacyjnym to będzie możliwość zmian.  
 
Radna L. Skrzeczkowska poinformowała, że 3 lata temu zgłosił prośbę o tablicę 
informacyjną, otrzymała wtedy odpowiedz, że należy wyznaczyć nadzór nad tą tablicą jednak  
nie wszystkie tablice są nadzorowane i w związku z tym ponawia prośbę o ustawienie tablicy 
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Wójt poprosił o złożenie wniosku na piśmie, jeżeli radna znajdzie osobę lub się zobowiąże się 
do pilnowania to jest szansa na dodatkową tablice.  
 
Radna L. Skrzeczkowska odpowiedziała, może się zobowiązać ze będzie zrywać 
niedozwolone informacje, ale nie może zagwarantować, że będzie pilnować uszkodzeń. 
Zastanawia się kto odpowiada za tablicę na ul. Wieruchowskiej gdyż są tam same ogłoszenia 
komercyjne, jak ktoś podpisywał zobowiązanie to się nie wywiązuje.  
 
Wójt stwierdził, że zależy mu na porządku na tablicach, nie miał na myśli stróżowania, tablice 
są drogie, najbliższa stoi w odległości  ok. 300m przy Saginie, ma wątpliwości czy tak gęsto 
umieszczać te tablice. Tablica przy ul. Wierzchowskiej nie jest w najgorszym stanie, 
najgorsza jest w Zielonkach   
 
Radny J. Puścian spytał o działania związane z cmentarzem komunalnym, jego wyborcy 
zebrali podpisy.  
 
Wójt stwierdził, ze gdyby gmina miała teren zamienny to można byłoby realizować zadanie,  
ale te tereny nie są inwestycyjne tylko są na cele publiczne, gmina nie ma terenu o jaki 
radnemu chodzi, a wykupienie terenu to ok. 5mln zł, ogrodzenie i inne elementy to kwestia 
ok. 1mln zł, jest to sprawa otwarta ale na razie nie ma takiego zadania inwestycyjnego, trzeba 
się nad tym zastanowić przy okazji aktualizacji WPI . 
Dodał, że po zorientowaniu się jakie są ceny pochówków na cmentarzach parafialnych, 
stwierdza, że babicki jest drogi ale w Borzęcinie i innych miejscowościach ceny są 
umiarkowane, na cmentarzu komunalnym nie byłoby taniej, ceny byłyby porównywalne. 
Dlatego warto korzystać z innych okolicznych cmentarzy.  
  
Radny J. Puścian stwierdził, że mieszkańców nie stać na pochówki, dzieci biorą pożyczki 
żeby pochować rodziców, to obliguje do działania.  
 
21. Wolne wnioski i informacje 
 
Pan T. Chudecki stwierdził, że może w niektórych miejscowościach komunikacja ulegnie 
poprawie ale nie jest tak w przypadku Lipkowa, sytuacja się pogorszy, linia 712 zostanie 
zlikwidowana w Lipkowie, pojawi się autobus 714, można się spodziewać niechęci ze strony 
mieszkańców, ponieważ sytuacja się pogorszy, autobus 714 będzie jeździł jedna z ulic, będzie 
15 kursów dziennie, nie będzie jeździł w soboty i niedziele, obecnie autobus 712 kursuje 26 
razy, dodatkowa linia spowoduje konieczność zakupu dodatkowych biletów. Dziwne że radni 
nie wiedzą co się będzie działo i nie ma konsultacji społecznych.  
Spytał czy pomysł polepszenia został skierowany do ZTM i jest rozpatrywany, czy nie 
powinny się odbyć konsultacje społeczne  
 
Wójt stwierdził, że  na te kwestie odpowiedz wcześniej padła, zbierane są uwagi i wnioski, 
dokonywany jest pomiar potoku pasażerów.   
 
Sołtys A. Kaczurba spytała czy skierowane na piśmie wnioski i postulaty mieszkańców 
zostaną rozpatrzone.   
 
Wójt odpowiedział twierdząco.  
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Pan M. Pilaszek Prezes Stowarzyszenia „Szczerbiec” poinformował, że Stowarzyszenie ma 
siedzibę w Lipkowie przy ul. Mościckiego 42a, spotkania odbywają się w każdy pierwszy 
poniedziałek miesiąca w Domu Kultury Uśmiech. Ponadto poinformował, że w dniu 
15.03.2006r. odbyło się Zebranie Założycielskie Członków Stowarzyszenia zwykłego, które 
przyjęło nazwę Stowarzyszenia Szczerbiec im. gen. Wiktora Thomme. Nazwę zaczerpnięto 
od miecza koronacyjnego królów Polski. Symbolizuje on siłę, trwałość i pełną niezależność 
Polski. Jego rękojeść bogato zdobiona motywami religijnymi mówi o bardzo ścisłych 
związkach władzy z Kościołem, co przetrwało do dnia dzisiejszego. Stowarzyszenia 
Szczerbiec w swej działalności kieruje się Chrześcijańsko-Narodowymi wartościami ideowo-
moralnymi. wytycza sobie  bardzo konkretne cele na przyszłość, takie jak: podejmowanie 
inicjatyw w zakresie ochrony środowiska naturalnego, zabytków kultury i pamięci narodowej 
oraz rekreacji. Ponadto współpraca stowarzyszenia z władzami lokalnymi. Czynny udział w 
życiu gmin i powiatu, jak i w wyborach samorządowych. Patronem stowarzyszenia jest gen. 
dyw. Wiktor Thommee, którego dywizje broniły Warszawy na terenie obecnego Powiatu 
Warszawskiego Zachodniego we wrześniu 1939r.  W pierwszej fazie odnosząc sukcesy nad 
najeźdźcami niemieckimi, po kilkudniowych zaciętych walkach oddziały gen. Wiktora 
Thomme, wyczerpane walką z rosnącym przeciwnikiem, wycofały się do Twierdzy Modlin. 
Generał Thomme został dowódcą tej obrony. Dodał, że ta informacja została zamieszczona na 
tablicach informacyjnych. 
 
Sołtys D. Sobczak spytał o termin remontu i naprawy sieci kanalizacyjnej na ul. Żurawiowe 
Mokradła.  
 
Wójt stwierdził, że wymiana kanalizacji jest bardzo kłopotliwa i bardzo kosztowna, wejście w 
teren przeciąga się przez komplikacje terenowe, równolegle do wymiany kanalizacji będzie 
kładziona kanalizacja deszczowa odwadniająca przyszłą drogę, jak ten etap zostanie 
zakończony to będzie można przystąpić do ułożenia nawierzchni drogi. O bieżące postępy 
należy pytać w spółce „Eko-Babice” 
 
Sołtys M. Jaskólski w związku z informacjami pana Chudeckiego poprosił o sprostowanie 
informacji na temat dodatkowego biletu na komunikację.  
 
Wójt odpowiedział, że wszystkie linie będą honorowały bilety ZTM.  
 
Pan M. Łada podziękował radnemu Leszkowi Poborczykowi i Tadeuszowi Wiśniewskiemu, 
którzy patriotycznie włączyli się w odbiór i przewóz granitowych płyt pozyskanych 
nieodpłatnie, które będą wykorzystane na cmentarzu w Borzęcinie.  
 
Przewodniczący rady gminy poinformował, że następna sesja odbędzie się 27 maja 2010r. w 
dniu Samorządu Terytorialnego dlatego w związku z uroczystym otwarciem nowego budynku 
urzędu gminy i obchodami 20-lecia Samorządu sesja wyjątkowo odbędzie się w  sali im. St. 
Zająca  o godz. 13:00  
Proponowane tematy wynikającym z przyjętego planu pracy Rady Gminy to: 

1) Informacja o stanie porządku i bezpieczeństwa publicznego na terenie gminy  
2) Sprawozdanie ze stanu ochrony przeciwpożarowej za rok 2009 na terenie gminy 
3) Sprawozdanie z działalności straży gminnej za 2009 rok  
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22. Zakończenie obrad 
 
Przewodniczący Rady Gminy stwierdził wyczerpanie porządku obrad i ogłosił zamknięcie 
XL sesji Rady Gminy Stare Babice. 
 
 
 WICEPRZEWODNICZ ĄCY   PRZEWODNICZĄCY 
 RADY GMINY RADY GMINY 
 
 (-) Adam KOTWICKI (-) Henryk KUNCEWICZ  
 
Protokół sporządziła:  
(-) Anna Nowak  
 
 


